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ABYCHOM MĚLI  

ŽIVOT V PLNOSTI 
 

Moje myšlenky zalétají do mnohých salesiánských domů ve světě, protože mým 
snem je, aby byly skutečně místy, kde se rozdává život všem mladým. Život 
překypující, autentický, účinný, který jim vrátí důstojnost a pomůže jim zakusit velký 
dar, kterým je Bůh v jejich životech. 
 
Drazí přátelé salesiánské rodiny a čtenáři časopisu Il Bollettino Salesiano. Dobře víme, co znamená 
slavit Velikonoce, a přece rok co rok zažíváme překvapení z objevu, kolik vzácných a vždy nových 
skutečností toto období v nás vzbuzuje. 
 
Období Velikonoc je v přírodě nejkrásnější. I liturgie a naše kostely se naplňují nádhernými zpěvy, 
světlem a květy. Hlavním poselstvím Velikonoc je, že náš život nekončí smrtí. Ve smrti budeme 
v Bohu vzkříšeni. 
Ježíš, Pán, křísí z mrtvých, vrací ŽIVOT s velkými písmeny, jiný Život. 
 
Bůh Otec tak dává světu najevo, že poslední slovo nemá smrt, ani nic z toho, co ji zapříčiňuje: naše 
malé a velké projevy násilí, egoismu, malé a velké války; a dlouhý seznam „pokořování“, které smrt 
vleče sebou, jako je ponižování a úzkost lidí, kteří trpí v mezilidských vztazích, těch, co se cítí 
vykořisťováni, trápeni, utlačováni a vylučováni. 
 
Protože to, co Bůh chce pro lidské stvoření, a tedy pro nás všechny, je abychom měli život a to 
v plnosti. 
 
Ježíšovo zmrtvýchvstání se netýká jen toho, co se stane ve chvíli naší smrti a po ní. My oslavujeme 
Ježíšovo zmrtvýchvstání, abychom už nyní vstávali ze smrti k životu. My ve víře překonáváme svět, 
který je otrokem smrti. 
 
Laskavost salesiánů se pohybuje jako slunce – od krajního východu až po poslední okraj na západě. 
 
Moje myšlenky nutně zalétají do mnohých salesiánských domů ve světě, protože naším snem je, 
aby byly skutečně místy, kde se rozdává život mnohým mladým, život překypující, autentický, 
účinný, který jim vrátí důstojnost a pomůže jim zakusit velký dar, kterým je Bůh v jejich životech. 
 
Moje myšlenky zalétají od východu na západ. Myslím na místo, které v salesiánském světě každý 
den vidí světlo jako první, konkrétně na salesiánské dílo na ostrove Savai’i v souostroví  Samoy, kde 
jsem poznal obdivuhodné mladé a dynamickou komunitu, která je provází na životní cestě. Myslím i 
na nejzápadnější díla v salesiánském světě na západním pobřeží Spojených států. 
 
A téměř jako Don Bosco snil o rozmachu své kongregace, mám to štěstí vědět, že na mnohých 
místech jsou jednoduchá díla salesiánského světa – domy, které dětem i mladým nabízejí život: ať 
už v Samoi, na Šalamounových ostrovech, anebo v Papui-Nové Guinei, s vynikajícím odborným 
vzděláním, které připravuje na konkrétní život, ať už v Kalkatě, v Dillí, anebo v Chennai – kromě 



mnoha dalších – s domy, kde chlapci a děvčata, kteří zanechali své těžké živoření na ulici, se otvírají 
pro nový život a nacházejí teplo a laskavost rodiny. 
 
Tak jako i v salesiánském domě v Istanbulu anebo v rozdrásaném Aleppu; život, který chlapci 
a děvčata nacházejí ve stovkách domů naší salesiánské rodiny v Africe: děti z ulice Addis Abeby 
anebo děvčata zachráněná od sexuálního zneužívání v Sierra Leone, či děti z ulice v Mozambiku a v 
Angole. 
 
Nový život, který hledají i mladí imigranti, přijatí v salesiánské rodině v Katánii anebo v Neapoli 
a v mnohých dalších částech Evropy. A dar života nacházejí dospívající a mladí, kteří zanechali gerilu 
v Kolumbii a žijí v Ciudad Don Bosco (Městečku dona Boska) v Medellině, anebo tisíce 
bezprizorních na hranici s Mexikem v Tijuane, kde se naši bratři a sestry jednoduše s nimi dělí 
o chléb a spolu s nimi prožívají život. 
 
Toto všechno a mnoho jiného mě inspiruje slavit Velikonoce. Nemůže to být slavení bez Boha, 
bez Tajemství, bez síly Ducha, který vzkřísí Ježíše. Ale nemůže to být ani slavení „spiritualisticky 
prázdné“, kde se zdá, že život a bolest Božích dětí nemá cenu. Pro Ježíše měli cenu a on den co den 
kráčel ponořený do života svého lidu, především těch nejchudších a nejkřehčích. 
 
Velikonoční období nás vyzývá následovat cestu zmrtvýchvstání. Kámen, který nás někdy zdánlivě 
blokuje, byl odvalen pryč. Zmrtvýchvstalý Kristus nyní žije a vlévá do nás svojí životní energii. To on 
je ten „tajný zákon“, který usměrňuje cestu všeho směrem k Životu. Protože to on je „srdcem 
našeho světa“. 
 
Moji milí přátelé a přítelkyně. Nedovolme, aby nám tyto jednoduché, ale velmi důležité věci 
unikaly. Nechť nás slavení Velikonoc naplní radostí, nadějí a hlubokou vírou. Proto naším trvalým 
cílem musí být nabízení života, a to života v plnosti, důstojného, autenticky lidského – všem, kteří 
ho mají zničený, zraněný a zotročený nenávistí, obavami a tlaky našeho světa. 
 
Proto vás v síle Velikonoc vyzývám, abyste si nezvykli pohlížet necitlivě a lhostejně na mnohé lidi, 
kteří skutečně nevědí, co je to „dobrý život“. 
 
Požehnané Velikonoce v Pánu! 
 
 
 
 
 
(Podle Il Bollettino Salesiano, duben 2017 
                    přeložil Roman Farion) 
 


